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1975 586

1975-01-09 PZC PZ. Gegevens:  ‘Zuivelexport 3 miljard, melkproductie naar 10 miljard kilo’

1975-02-26 PZC Overheid tegen kuipje halfboter van 200 gram

1975-02-26 PZC Pleidooi voor 'uitstippen' van boter

1975-03-22 LC PZ. Aanstelling nieuwe voorzitter drs. Harm Schelhaas

1975-04-05 LC De veemarkt: ‘Zuivelschap steekt vaan der illusies op’

1975-05-29 LC PZ. Schelhaas: ‘Zuivelberg dient snel opgeruimd’

1975-08-14 LC Groen Europa vaart blind op nationalisme

1975-08-21 LC PZ. Schelhaas: ‘Brussel laat zuivelmarkt links liggen’

1975-09-18 LC PZ. Schelhaas: ‘ Inkomen veehouder hoogste voorrang in zuivelbeleid EEG’

1975-09-19 LC Coberco beperkt kaasproductie met 240 ton / wk. extra

1975-10-09 LC Lardinois:  'Ondermelk niet naar poedertoren maar naar mester' Nw

1975-10-17 PZC Produktschap zuivel geeft miljoen voor voedselhulp
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1975
Provinciale Zeeuwse Courant, 1975-01-09

Zuivelexport steeg tot 3 miljard
Melkproductie op weg naar 10 miljard kilo

RIJSWIJK (ANP) - Nederlandse melkkoeien hebben het afgelopen jaar het land en de we-
reld vijf procent meer melk geschonken dan in 1973, Nederlandse eters en drinkers hebben 
bijna 5,5 procent meer kaas en ruim 12 procent meer boter gegeten, maar 2,5 procent minder 
melk gedronken. De waarde van Nederlands zuivelexport is gestegen van f 2,4 miljard tot f 3 
miljard.

Nederlandse melkproduktie zal weldra de tien miljard kilo hebben overschreden. In 1974 was 
het nog 9,88 miljard kilo, 526 miljoen kilo of vijf pct. meer dan in 1973. Dit jaar zal er naar 
verwachting nog eens 400 miljoen kilo of vier pct. bijkomen, zodat de produktie 10.29 miljard
kilo wordt.

Dit alles en nog veel meer is woensdag tijdens de eerste bestuursvergadering van het produkt-
schap voor zuivel in het nieuwe jaar bekendgemaakt in een jaaroverzicht.
Voor de veehouders, heeft het produktschap uitgerekend, gaat de melk in het melkprijsjaar 24 
maart 1974 - 1 februari 1975 gemiddeld ƒ43,65 per honderd kilo opbrengen. Dat is minder 
dan de voor dat jaar gemiddeld geldende richtprijs van ƒ44,70. In werkelijkheid plachten de 
veehouders echter de laatste jaren van hun fabrieken een à twee cent per kilo meer voor hun 
melk te ontvangen dan het produktschap had uitgerekend. Dat komt doordat de fabrieken ook 
de resultaten van nevenactiviteiten in hun uitbetalingsprijs laten doorwerken en door verschil-
len in taxatie van afschrijvingen, rente en bedrijfsrisico.

Dat er zoveel melk meer was kwam, net als in het voorgaande jaar, ook in 1974 weer doordat 
er zoveel meer koeien waren: er was een toeneming met 110.000 stuks of vijf pct. tot 
2.210.000 melk- en kalfkoeien. Oorzaak daarvan was de verdere intensivering van de rund-
veehouderij, die gepaard is gegaan met een toeneming van de krachtvoergíft per koe, een for-
se uitbreiding van de maisteelt en verandering in de huisvesting van het melkvee, met name 
door de bouw van ligboxenstallen. Dit jaar komen er naar verwachting nog eens 90.000 koei-
en bij.

De grotere aandacht voor haar maaltijden en behuizing is door de gemiddelde koe niet geho-
noreerd met een aanzienlijk hogere melkgift: die liep met slechts 20 kilo per dier per jaar op 
tot 4.470 kilo.
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Provinciale Zeeuwse Courant, 1975-02-26

Overheid tegen kuipje halfboter van 200 gram

RAALTE - De ministers van landhouw en economische zaken maken bezwaar tegen de wijze
waarop het Produktschap voor de Zuivel halfvette roomboter op de markt wil laten brengen. 
Het Produktschap heeft zijn goedkeuring gehecht aan de halfboter van het Nationale Boterbu-
reau in Raalte, dat het nieuwe produkt in kuipjes van 200 gram wil verkopen.

Roomboter, margarine en halvarine worden steeds verkocht in verpakkingen van 250 gram. 
Het gewichtsverschil is volgens de ministers visueel uiterst gering en ondanks die kleine let-
tertjes, die vertellen dat, er 200 gram in zit, vinden de ministeries de verpakking van halfboter 
misleidend voor de consument.

Als het Produktschap zou besluiten een verordening over de halfboter zodanig te wijzigen dat 
de verpakking wordt aangepast aan de andere produkten, zouden de ministers er geen moeite 
mee hebben.

Zoals bekend hebben de consumentenorganisaties ook al geprotesteerd tegen de afwijkende 
verpakkingen. Bovendien vinden zij dat halfboter geen nieuw produkt is en helemaal niet ver-
kocht dient te worden. De zaak is nu voorgelegd ter arbitrage aan de ministers van justitie en 
sociale zaken.

Provinciale Zeeuwse Courant, 1975-02-26

Pleidooi voor 'uitstippen' van boter

UTRECHT (ANP) - In kringen van de zuivelhandel gaan steeds meer stemmen op om het 
rechtstreeks verkopen van boter uit het vat weer mogelijk te maken. Vooral in speciaalzaken 
is de belangstelling voor dit zgn. ‘uitspitten’ groot.
Dit blijkt uit een enquête, die de afdeling voor de de detailhandel in boter, margarine, kaas of 
eieren heeft gehouden onder zuivelwinkeliers. De afdeling vraagt het bedrijfschap detailhan-
del in melk en melk- en zuivelprodukten er bij het produktschap voor zuivel op aan te dringen, 
het uitspitten van boter weer toe te staan.

Sinds 1952 is het alleen toegelaten verpakte boter aan de consument te verkopen. Dit uit over-
wegingen van marktordening en hygiëne. In 1958 werd een verzoek om het verlood op te hef-
fen afgewezen. Een voordeel van het uitspitten van boter is volgens de afdeling dat de consu-
ment elke gewenste hoeveelheid kan betrekken. Verder zegt de afdeling dat uitgespitte boter 
verser is en dat de klant ‘oude verkoopgewoonten’ waardeert. Uiteindelijk zal het uitspitten 
van boter leiden tot een hoger boterverbruik, aldus de afdeling. Volgens haar is het uitspitten 
van boter alleen mogelijk in winkels en niet bij bezorging aan huis.
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Leeuwarder Courant, 1975-03-22

  Nw. voorzitter PZ. drs. Harm Schelhaas

Leeuwarder Courant 1975-04-05    

Zuivelschap steekt vaan der illusies op

DE VEEMARKT.
HARMEN SCHELHAAS is de nieuwe voorzitter van de Produktschap voor Zuivel. 
Hij volgt de realistisch denkende Barend van Dam op; Schelhaas koestert illusies. Hij meent 
dat hij met het zuivelschap wat kan doen voor kleine boeren, kleine handelaren, kleine arbei-
ders in ondernemingsraden, kleine fabrieken en ander kleingoed. Waarschijnlijk staat hij op 
het standpunt dat de groten zichzelf wel helpen.

Als produktschapvoorzitter begint hij op een gelukkig moment, de hemel is bewolkt en er zijn
grote spanningen voor de zuivelmarkt. Er moet dus wat gebeuren. Schelhaas zal wel wat op 
plannetjes broeden. Nadat Van Dam verongelukt is in de regeling voor de consumptiemelkaf-
zet, zal Schelhaas deze afzet aanpakken. Dat zal dan wel het laatste zijn wat we van de plan-
nen van Schelhaas horen.

Drs. Schelhaas wil het secretariaat van het schap ook meer diensten laten verrichten voor de 
aangeslotenen, zoals onderzoek op sociaal en economisch terrein en het behulpzaam zijn van 
ondernemingsraden. Met het uitspreken van dergelijke gedachten is hij wel op alle zere tenen 
tegelijk gaan staan. Die ondernemingsraden lopen de vakbonden in de zuivel wat voor de voe-
ten, omdat ze zich constructief opstellen in de onderneming, terwijl linkse activisten liever 
een anti-kapitalistische opstelling. ziet. Misschien merken de vakbonden er ook wel niet zo-
veel van, want die hebben het veel te druk om elkaar vliegen af te vangen, hetgeen rond de af-
sluiting van de cao toch wel tot enige zieligheden heeft geleid.
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De gedachtengang van Schelhaas inzake de bergboerenregeling kan in Nederland in eerste in-
stantie op enige sympathie rekenen. Aan regionale specialisatie van de melkveehouderij in de 
EEG zal niet te ontkomen zijn, maar de bergboerenregeling houdt de produktie in stand daar 
waar men de concurrentie niet meer aan kan. De EEG is met die regeling op de foute weg, 
zegt Schelhaas.

Nergens in de EEG hebben melkveehouders zich zo duidelijk kandidaat gesteld om voor de 
melk in de EEG te zorgen als de Nederlandse boeren voorzover ze niet in de randstad wonen. 
In de randstad verspelen de melkende boeren kapitalen omdat hun afzet niet afgestemd is op 
de mogelijkheden, die er zijn. Straks wordt daar ook nog om de een of andere reden een 
„bergboerenregeling”  van kracht. In de Alpen krijgen de boeren uitkeringen, omdat ze
600 meter boven de waterspiegel zitten, mogen dan de boeren, die zes meter onder water zit-
ten, ook niet wat beuren om het landschap in stand te houden?

Leeuwarder Courant, 1975-05-29

Schelhaas: ‘Zuivelberg dient snel opgeruimd’

Produktschap voor Zuivel

LEEUWARDEN - „Bij het opruimen van dreigende zuivelvoorraden heeft voedselhulp prio-
riteit boven de verwerking van melkpoeder in het veevoer volgens het zogenaamde gevleugel-
de swijnenplan”. Dat was de samenvatting van drs. Harm Schelhaas. voorzitter van het Pro-
daktschap voor Zuivel, van de discussies in het bestuur over de toenemende voorraden. Het 
bestuur van het schap vergaderde gisteren in Leeuwarden bij de Frico en het bracht bezoeken 
aan de Friese Ziuvelbond en aan de CCF.

In de bestuursvergadering werd wel naar voren gebracht, dat het wegwer  ken van de over-
schotten via voedsel  hulp te lang zal duren. Het verwerken in het veevoer zal veel sneller gaan.
Bij de EEG zal voorts de gedachte aanhangig gemaakt worden van de schoolmelkvoorziening.
Een studiecommissie van verschillende instellingen, die met het probleem te maken hebben, 
zal op korte termijn plannen uitwerken.

Een poging van bestuurslid Vzn Brenk om namens de middenstanders een verhoging van de 
melkprijs per half juni tegen te houden mislukte. De verhoging zou alleen de melkinrichtingen
ten goede komen en niet de melkhandel. De minimummelkprijs gaat met een cent omhoog.

De heer Cees Schelling. Voedingsbond NVV, maakte van de gelegenheid gebruik om mee te 
delen, dat het Konsumentenkontaktorgaan, waarin ook de vakorganisaties zitten, bij hem nog 
nooit aan de bel heeft getrokken om inlichtingen over melkprijszaken. Hij zei dit naar aanlei-
ding van een artikel in de LC, waarin verwondering over de houding van Konsumentenkon-
takt werd uitgesproken. De heer Schelhaas kon de houding van Konsumentenkontakt niet 
waarderen en meende dat dit orgaan wel eens overleg zou kunnen plegen.

Tussen het bestuur in de botercommissie van het schap bestaat verschil van mening over het 
uitspitten van boter in de winkels. Onderzoek heeft uitgewezen, dat dit reeds klandestien ge-
beurt en dat daarbij veel knoeierij voorkomt. De botercommissie wil dit uitspitten niet toe-
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staan, omdat boter in de fabriek in lichtdichte wikkels behoort te worden verpakt omwille van 
de kwaliteit en de hygiëne.
Toegeven aan de eis tot het uitspitten is een hang naar valse romantiek zei dr. Francken na-
mens de zuivelverkoopverenigingen. Het bestuur van het schap meende dat de afzet van boter 
er door bevorderd kan worden en het secretariaat zal een regeling op papier zetten. Dan kan 
men er altijd nog over praten, zei voorzitter drs. Harmen Schelhaas.

Leeuwarder Couraut 1975-08-14

Groen Europa vaart blind op nationalisme

beurtelings
drs. j. w, mares
hoofd voorlichting van landbouwschap te den haag
DE LAATSTE jaren is de stroom kritiek op het EEG-landbouwbeleid steeds groter gewor-
den. Brussel, dat in de plannenmakerij van de Euromarkters voorbestemd was voor centrale 
machinekamer of de hersenkamer van de Europese éénwording, lijkt in de ogen der zwartkij-
kers nu op een geldverslindende Euro-moloch. De grote bedenkingen tegen met name het 
bommen geld kostend landbouwbeleid zijn tot in de politieke sferen doorge  drongen. Elk 
EEG-land dat zichzelf respecteert heeft vraagtekens geplaatst bij de huidige landbouwpolitiek 
in de gemeenschap.

De Duitse Bondsrepubliek heeft de kat in Brussel de bel aangebonden. Bondskanselier 
Schmidt, het sterkste anti-inflatiewapen dat onze oosterburen tot nu toe in de strijd gebracht 
hebben, heeft landbouwminister Erti op oorlogspad gestuurd in 1974. Het resultaat van deze 
krijgstocht is verwoord in een balans van het gemeenschappelijk landbouwbeleid, een stuk dat
de Europese commissie - het dagelijks bestuur van de EEG - in februari jongstleden op tafel 
legde. Dit landbouwbeleid zal eind september, begin oktober worden besproken door de Euro-
pese ministers van landbouw.

DE LANDBOUW-politieke problemen zijn inderdaad van grote omvang. Natuurlijk staat de 
Europese land  bouwintegratie aan grote kritiek bloot. Het gemeenschappelijk landbouwbeleid 
is in feite ook het trekpaard naar een Europees blok. Het meest kenmerkende is echter, dat de 
politieke leiders van de negen EEG-landen een fundamentele herziening van het landbouwbe-
leid nastreven maar in feite niet verder komen dan wat randwerk of het oppoetsen van politiek
franjewerk. De enige drijfveer om het Europees landbouwbeleid te herzien is de enorme fi-
nan  ciële rekening die menige regering zwaar op de maag ligt.

Toegegeven, het gemeenschappelijk landbouw-budget is niet gering en vraagt financiële of-
fers. Aan de andere kant is angst ook een slechte raadgever zodat de fundamentele herziening 
van het beleid voorlopig waarschijnlijk niet te verwachten is. Overigens slaan de kosten van 
het gemeenschappelijk landbouwbeleid gelijk aan een half procent van het totale bruto 
inkomen in de EEG. Men zou dit bedrag zelfs kunnen verdedigen als een verzekeringspre-
mie voor een regelmatige en voldoende voedselvoorziening. Dat laatste is immers één der 
hoofddoel  stellingen van de EEG zoals deze in het Verdrag van Rome neergelegd zijn.

UIT HET bovenstaande volgt de vraag, of een beleid alleen maar beoordeeld mag worden op 
het criterium der kosten. Er zijn meerdere doelstellingen voor het Europees landbouwbeleid 
uitgezet. Het zou van eerlijkheid getuigen als men nagaat of beoordeelt, hoe deze doeleinden 
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verwezenlijkt zijn of worden. In dit verband noemen we de voedselvoorziening tegen redelij-
ke prijzen, de stabilisatie van de markt, verruiming van het handelsverkeer en redelijke inko-
mens voor de producenten.

Elk EEG-land pleegt wel enige verdraagzaamheid ten opzichte van de Brusselse kosten voor 
zover deze direct toevallen aan de eigen producenten of consumenten. Dat verklaart namelijk 
het feit dat Duitsland het gemeenschappelijk zuivelbeleid, dat toch al veertig procent van het 
landbouwbudget in de EEG opeist, op de operatietafel wil leggen. De echte Euro-Zuivelaars 
komen in dat land immers niet voor terwijl de Duitse Bondsrepubliek toch meebetaalt aan de 
zuiveloverschotten.

Soortgelijke nationalistische trekjes zullen ook opduiken als de Brusselse uitgaven terugge-
bracht worden. Het land waar de producenten of misschien de consumenten door de Brusselse
besnoeiingen het meest getroffen worden is dan immers gauw bereid, nationale steunmaatre-
gelen toe te passen. Een variatie op deze gedachte treft men in Frankrijk aan, waar de regering
onder de vlag van sociale toeslagen een aanvulling aan de boer geeft, omdat de jongste Brus-
selse prijsverhogingen niet overeenstemmen met de regeringsbelofte, die aan de Franse boe-
ren gedaan is.

DE VOORNAAMSTE   kritiek op het geld verslindende Brusselse land  houwbeleid richt zich 
op het wegwer  ken van overschotten. Om het moeilijk te maken heet het dan officieel „struc-
turele overschotten”. Men zal echter vortdurend met enkele vragen blijver zitten: wat is een 
overschot en wat heet structureel overschot? Een land  bouwpolitiek zonder overschotten is 
nauwelijks mogelijk, omdat het agra  risch produktieproces (een proces waarbij natuur, klimaat
enzovoorts belangrijke rollen spelen) zelfs met Politieke instrumenten niet volledig in de hand
gehouden kan worden.

Brussel wil in het kader van het gemeenschappelijk zuivelbeleid de producenten mee laten be-
talen voor de zuiveloverschotten (er dreigt een melkpoederoorlog van ongeveer 900.000 ton 
in de gemeenschap). Dat heet officieel financiële medeverantwoordelijkheid. Het zou eerlijker
zijn om te zoeken naar een beleid, dat de bereidheid uitspreekt om werkelijke voedselhulp te 
bedrijven. Een dergelijk beleid vraagt dan wel offers van alle Europeanen en duldt niet dat de 
kosten ervan onder de mooie naam van financiële medeverantwoordelijkheid op de rug van 
een kleine groep producenten - in dit geval de melkveehouder - afgewenteld worden.

Leeuwarder courant 1975-08-21

Voorzitter zuivelschap:

Brussel laat zuivelmarkt links liggen

DEN HAAG - Ondanks een groot aantal voorstellen ma de EEG-Commissie met betrekking 
tot de zuivelmarkt is in Brussel zo goed als niets ondernomen voor verbetering van de situatie 
op de zuivelmarkt, aldus, drs. Ha  rm Schelhaas, voorzitter van het Produktschap voor Zuivel 
woensdag op een openbare vergadering van het schap.

Anders dan verwacht werd, aldus drs. Schelhaas, is dit jaar de melkaanvoer in de EEG nauwe-
lijks gestegen. In het eerste half jaar waren de afleveringen slechts 0,3 procent hoger dan vo-
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rig jaar, een toeneming die nog geringer is dan de bevolkingsgroei. De wereldmelkproduktie 
vertoont eenzelfde beeld. De huidige minder gunstige gang van zaken op de zuivelmarkt kan 
dus niet verklaard worden uit de stijging van de melkproduktie. De oorzaken moeten elders 
gevonden worden.

Een belangrijke reden van de momenteel wat gedrukte zuivelmarkt noemde drs. Schelhaas de 
grote handelsvoorraden aan het begin van dit jaar. Een tweede belangrijke oorzaak van de hui-
dige minder goede gang van zaken noemde hij de terugval van de export aan landen buiten de 
EEG. Zo bleef de Nederlandse afzet van kaas aan derde landen met 19.200 ton, circa 2.500 
ton beneden die van vorig jaar, terwijl de export van gecondenseerde melk met 30.000 ton 
daalde tot 140.000 ton.

Leeuwarder Courant, 1975-09-18 

Voorzitter Produktschap:

Inkomen veehouder hoogste voorrang 
in zuivelbeleid Europa

RIJSWIJK - Verbetering van de inkomenspositie van de melkveehouderij moet de hoogste 
voorrang hebben in het Europese zuivelbeleid. Drs. H. Schelhaas, voorzitter van het Pro-
duktschap voor Zuivel, zei dit tijdens de gisteren gehouden bestuursvergadering in een com-
mentaar op de memorie van toelichting bij de Nederlandse Landbouwbegroting.

Geheel onaanvaardbaar noemde de heer Schelhaas het voorstel van de Europese Commissie, 
de individuele melkveehouders, mede aansprakelijk te stellen voor de Europese zuivelover-
schotten. Hetzelfde oordeel velde hij over het plan van de commissie, het prijsbeleid te ge-
bruiken om het evenwicht op de zuivelmarkt te herstellen.1

Veel positiever dan de Brusselse beleidsvoornemens vond drs. Schelhaas het voornemen van 
de Nederlandse minister van Landbouw, veelbelovende ontwikkelingen op het terrein van de 
afzet en verwerking van agrarische produkten te stimuleren. Ook wat de voedselhulp betreft is
de instelling van de Nederlandse regering veel positiever dan die van de EEG, zo meende de 
Produktschapsvoorzitter.

Leeuwarder Courant 1975-09-19

Coberco beperk kaasproduktie nog extra

ZUTPHEN - De Verenigde Coöperatieve Melkindustrie Coberco in Zutphen, werkend in 
Gelderland en in Overijssel, heeft haar kaasproduktie nog wat verder beperkt dan met de lan-
delijk werkende „commissie produktiebeheersing kaas” was afgesproken. De overgrote meer-
derheid van de Nederlandse kaasindustrie doet, via het overleg in deze commissie, dit jaar al 
geruime tijd aan de produktiebeheersing mee. In de achtweekse periode van 11 augustus tot 4 
oktober is en wordt gemikt op een landelijke produktie van 27.200 ton per vier weken of ge-

1   Merk op dat dit 9 jaar later wel werd ingevoerd – de superheffing........(ZHN.)
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middeld 6.800 ton per week. Voor Coberco betekent dit een „produktierecht” van ruim 4.300 
ton per vier weken, wat neerkomt op een beperking met 140 ton per week.  In de twee weken 
tussen 1 en 13 september heeft Coberco haar produktie, naast die 140 ton, nog extra beperkt 
met 240 ton per week.

Volgens Coberco kan hierdoor een positieve invloed worden uitgeoefend op het prijsniveau 
van de jonge kaas. Bovendien kan een beperkte bijdrage worden geleverd aan de noodzakelij-
ke vermindering van de kaasvoorraden in Nederland, die op 9 augustus ruim 61.000 ton be-
droegen. Het zal volgens Coberco nodig zijn die voorraad het komende najaar met enkele dui-
zenden tonnen te verminderen, opdat het komende voorjaar een meer evenwichtige situatie op
de kaasmarkt zal ontstaan. Aan een landelijke regeling van het produktieniveau van kaas voor 
de komende maanden zal niet kunnen worden ontkomen, aldus Coberco.

De export van kaas naar EEG-landen heeft overigens dc afgelopen week weer een redelijke 
omvang bereikt, zodat van de produktie van begin augustus af geen kaas meer noodgedwon-
gen aan de voorraden is ingeteerd. Eén van de redenen van de produktiebeheersing is - naast 
de toegenomen Europese produktie in de eerste helft van het jaar - het terugvallen van de Ne-
derlandse export gedurende diezelfde periode.

Leeuwarder Courant 1975-10-09

Ondermelk niet naar poedertoren maar naar mester
Lardinois leest zuivel de les

DEN HAAG - Maak van het overschot aan ondermelk geen melkpoeder maar stuur die melk 
direct terug naar de boerderij EEG-landbouwcommissaris Pierre Lardinois is bereid tot sub-
sidies als de boterfabrieken daartoe contracten afsluiten met grote mesters.

Ir. Lardinois zei dit gistermiddag bij de jubilerende Koninklijke Nederlandse zuivelbond FNZ.
die in Den Haag een feestelijke vergadering hield. Hij toonde zich ook bereid om wei eventu-
eel in de regeling te betrekken. Ir. Lardinois achtte het een verkeerde zaak de waarde van het 
eiwit in de melk commercieel eerst tot nul terug te draaien door het te verpoederen. Onder-
melk heeft als veevoer immers altijd nog de waarde van vismeel of soyameel. Poeder kan al-
leen met deze produkten concurreren indien men de waarde eerst op nul zet.

De landbouwcommissaris pleitte voor een voedselreserve van een half miljoen ton magere 
melkpoeder in de EEG. Hij ontkende, dat de EEG-autoriteiten onderhandelen met Rusland 
over de levering van 500.000 ton magere melkpoeder. Wel zijn er handelsbesprekingen gaan-
de met Rusland over de levering van zuivelprodukten, maar wat de EEG-Commissie betreft, 
zal dat bij normale prijzen gaan en niet tegen bijzondere voorwaarden. Hij betwijfelde overi-
gens of de Russen behoefte aan melkpoeder hebben.

De sterke wisselingen in het inkomen van de melkveehouder zijn volgens Ir. Lardinois niet 
toe te schrijven aan de schommelingen van de melkprijs maar ze zijn veeleer een gevolg van 
de wisselingen in de vleesprijs. Hij achtte de ontwikkeling van de vleesprijzen gunstig voor de
boeren en dat zou ook blijken uit hun reacties op het ogenblik. De boeren reageren rustiger op
de situatie dan het vorige jaar.
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Enigszins verontwaardigd was ir. Lardinois over de inkomenscijfers, die er in Nederland in de
melkveehouderij zijn geproduceerd. Bij de bestudering was hem opgevallen dat de loonkosten
in twee jaar tijd met 47 procent omhoog gegaan waren bij een inflatiepercentage van 22 pro-
cent. Ir. Lardinois meende, dat slechts vijf procent van de loonkosten loon is voor vreemde ar-
beid en het andere arbeid van gezinsleden betreft, die niet als zodanig worden uitbetaald.

De stijging van de loonkosten staat in geen enkele verhouding tot de economische werkelijk-
heid en als Nederland doorgaat met deze loonontwikkeling dan kan niet alleen de industrie  
niet meer concurreren maar dan zullen ook arbeidsintensieve bedrijfstakken als de landbouw 
het niet meer kunnen bolwerken. De loonkostenstijging overtreft die van Groot-Brittannië en 
Italië en in de landbouw zijn de lonen nu twee keer zo hoog als in Engeland.

Uit Brussel gezien zijn de scherpe protesten uit Nederland tegen het landbouwbeleid wel eens 
onbegrijpelijk, want Nederland is ver vooruit met de modernisering van de zuivelindustrie, 
met zijn agressievere handel en zijn perfectere organisatie dan die in andere EEG-landen. Ook
de inkomens van de boeren zijn hoger dan wat men in andere landen ziet, zei ir. Lardinois

De integratie van Europa zit op het ogenblik wat vast. Men tracht het weer los te krijgen, maar
het blijft bij woorden. De EEG-begroting – die even groot is als het Nederlands begrotingste-
kort – dreigt een sluitpost te worden, terwijl er een hernationalisering van de politieke 
de EEG-landen gaande lijkt te zijn.  Ir. Lardinois achtte (?)

De begrotingsslag in de EEG is voorbij en er is een paar miljard bezuinigd of drie rijksdaal-
ders per inwoner in de EEG. „Moeten we daarvoor de samenwerking in de EEG op spel zet-
ten?” vroeg ir. Lardinois. Ook het landbouwbeleid is niet aan de bezuiniging ontsnapt. Maar 
dient men niet eerst het beleid vast te stellen en daarna de begroting? Het landbouwbeleid is 
niet te voeren als er een plafond in de uitgaven zit; dat beleid hangt van het weer af en sterk 
wisselende andere omstandigheden.

Ir. Lardinois waarschuwde scherp voor de hernationalisering van het beleid zoals die bij de 
onderhandelingen met Groot Brittannië in de EEG is geslopen. Als nu het landbouwbeleid in 
dat kader wordt teruggedraaid staat de Euromarkt onmiddellijk en totaal op spel.

Goed te spreken was ir. Lardinois over de boterafzet, die op het ogenblik geen problemen 
geeft. Hij constateerde ook dat de kwaliteit van dc kaas enorm vooruitgegaan is. De omzet 
liep daarbij ook sterk omhoog. Bij een hervatting van de conjuncturele opgang zal ook de 
kaasmarkt nog mogelijkheden bieden. Alleen magere melkpoeder dat is nog een probleem.
[….]

Provinciale Zeeuwse Courant, 1975-10-17

Vijf jaar gratis melkpoeder

Produktschap zuivel geeft miljoen voor voedselhulp

Van onze redactie economie
RIJSWIJK - Het Produktschap voor Zuivel zal één miljoen gulden beschikbaar stellen ter fi-
nanciering van activiteiten die erop zijn gericht voedselhulp aan ontwikkelingslanden een op-
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timaal effect te geven. Dit besluit is door het bestuur genomen mede op grond van een door 
het produktschap ingestelde studiegroep, die zich verdiept in een aantal aspecten van het be-
schikbaar stellen van zuivelprodukten als voedselhulp.
Het bestuur onderschrijft de door de studiegroep gedane aanbeveling, dat stappen moeten 
worden ondernomen, opdat de EEG voor een tijdsduur van bijvoorbeeld vijf jaar de verplich-
ting aangaat jaarlijks 200.000 tot 250.000 ton magere melkpoeder gratis voor de ontwikke-
lingslanden beschikbaar te stellen.
De studiegroep is tot deze aanbeveling gekomen op grond van de mede op schattingen van de 
Voedsel- en Landbouworganisatie van de Verenigde Naties (FAO) gebaseerde conclusie, dat 
de behoefte aan melkeiwit in de ontwikkelingslanden vrijwel onbeperkt is. Dit legt, aldus de 
studiegroep, de welvarende landen de morele plicht op om (ook in tijden van schaarste) gratis 
of tegen concessionele prijs melkeiwit in de vorm van magere melkpoeder beschikbaar te stel-
len.

Het bestuur is van oordeel, dat het Nederlandse zuivelbedrijfsleven op het stuk van voedsel-
hulp óók een daad dient te stellen. Vandaar dat, is besloten tot het beschikbaar stellen van één 
miljoen gulden uit de algemene middelen van produktschap, die door de Nederlandse melk-
veehoeders en door de zuivelindustrie gezamenlijk worden opgebracht.

Nagegaan zal worden of dit bedrag wellicht kan worden ingepast in een hulpprogramma van 
de Nederlandse regering. Met name gaan wat betreft de bestemming van het beschikbaar ge-
stelde geld, de gedachten van het bestuur uit naar de aanscaf van mobiele apparatuur, met be-
hulp waarvan in een ontwikkelingsland magere melkpoeder weer kan worden omgezet in 
melk: naar de financiering van de opleiding van voedingsdeskundigen, die de inpassing van 
melkeiwit in het voedingspatroon van de ontwikkelingslanden kunnen bevorderen, en naar de 
financiering van research op het gebied van de toevoeging, van vitamines en smaakstoffen 
aan magere melkpoeder
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